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Besluitenlijst algemeen bestuur  
 

Vergaderdag Tijd Plaats Documentnummer 

30 juni 2022 10.00 – 11.30 
uur 

DCMR, kamer 
235, Schiedam 

22343476 

Aanwezig 

 
Dhr. M. Stolk (provincie Zuid-Holland, voorzitter), de heer R. Polder 
(gemeente Albrandswaard), de heer L. van der Linden (gemeente 
Barendrecht), de heer A. Schoon (gemeente Brielle), de heer D. Markwat 
(gemeente Goeree-Overflakkee), de heer P. Schop (gemeente 
Hellevoetsluis), de heer J. Janson (gemeente Krimpen aan den IJssel), de 
heer M. Muis (gemeente Lansingerland), mevrouw D. Mulder (gemeente 
Maassluis, de heer K. Kegel (gemeente Vlaardingen), mevrouw L. van der Pol 
(gemeente Westvoorne).  
 
DCMR: mevrouw R. Thé (directeur DCMR), de heer H. van Moorsel (interim-
directielid Toezicht en Handhaving), dhr. Q. Monchen (controller DCMR), 
mevrouw V. van Veen (directieassistent), de heer A. Krim (stagiair DCMR),  
en de heer B. van der Sluijs (directieadviseur).   
 
PWC-accountants : de heer A.E. Gerritsma 
 
Afwezig 

dhr. F. Zevenbergen (provincie Zuid-Holland, portefeuillehouder financiën), 
mevrouw J. Baljeu (provincie Zuid-Holland), de heer N. van Veen (gemeente 
Capelle aan den IJssel), de heer C. Hottentot (gemeente Nissewaard), 
mevrouw A. Laan (gemeente Schiedam), de heer P. Meij (gemeente 
Ridderkerk), mevrouw C. Zeegers (gemeente Rotterdam).  
 
Agendapunten 
 
1. Opening 
  
 De heer Stolk heet alle bestuursleden welkom, waaronder een aantal nieuwe AB-leden. Een 

bericht van verhindering is ontvangen van mevrouw Baljeu (PZH), de heer Zevenbergen, de 
heer Hottentot (Nissewaard), de heer van Veen (Capelle aan den IJssel), mevrouw Zeegers 
(Rotterdam).  
 

2.  Samenstelling algemeen en dagelijks bestuur DCMR 
  

Het AB neemt kennis van de samenstelling van het Algemeen bestuur (zie overzicht bij de 
stukken). De aanwijzing van nieuwe AB-leden vindt plaats door de raden. Omdat nog niet 
alle colleges zijn geïnstalleerd konden nog niet alle AB-leden worden aangewezen (Capelle 
aan den IJssel en Schiedam).  
De heer Stolk wijst op de mogelijkheid om ook plaatsvervangend AB-leden (uit hetzelfde 
college) aan te wijzen. Dat is raadzaam met het oog op eventuele vervanging en continuïteit 
in de vertegenwoordiging van de gemeente in het AB.  
 
DB-leden worden aangewezen door en uit het AB op bindende voordracht van de colleges.  
Namens de gemeenten Westvoorne, Brielle, Hellevoetsluis, Nissewaard en Goeree-
Overflakkee zal mevrouw van der Pol haar DB-deelname voortzetten.  
 
Vanuit de andere subregio’s (subregio Schiedam/Vlaardingen/Maassluis/ Lansingerland en 
de subregio Barendrecht/Albrandswaard/Ridderkerk/Capelle/Krimpen) kon de voordracht 
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nog niet worden afgerond, omdat niet alle colleges zijn gevormd. Dit komt in de volgende 
AB-vergadering opnieuw aan de orde.   
De heer Stolk wijst op de mogelijkheid om plaatsvervangend DB-leden aan te wijzen. Dit is 
raadzaam met het oog op de goede vertegenwoordiging van de gemeenten in het DB. Het 
plv DB-lid moet een AB-lid zijn (via een voordracht vanuit dezelfde subregio).  
 
Ten aanzien van de formele aanwijzing van AB-leden van gemeenschappelijke regelingen 
wijst de heer Stolk er op dat landelijk aandacht is gevraagd voor het onderwerp 
integriteitstoetsing. De reden dat dit aan de orde kwam bij diverse gemeenschappelijke 
regelingen (waaronder omgevingsdiensten) is de eventuele combinatie van zakelijke 
belangen en het nemen van inhoudelijke bestuurlijke besluiten. Binnen de huidige regels is 
de lijn hierbij dat de toetsing een verantwoordelijkheid is van de afzonderlijke participanten, 
en dit dus geen zaak van de GR is. 

  
3. Introductie DCMR 
  

Mevrouw Thé geeft een korte toelichting op de taken van DCMR en op de ontwikkelingen 
die in de komende bestuursperiode aan de orde zullen komen. Bij agendapunt 10 en 11 zal 
inhoudelijk worden ingegaan op enkele actuele ontwikkelingen.   

  
4.  Mededelingen 
   

a) 50 jaar DCMR. Mevrouw Thé wijst op het 50-jarig jubileum van DCMR. Tijdens een 
symposium op 7 juli zal worden teruggekeken op de bereikte resultaten en vooral op de 
ontwikkelingen en nieuwe opgaven die nu aan de orde zijn. Eén van de sprekers is 
staatssecretaris Vivianne Heijnen. Alle bestuurders (zowel het vorige als het nieuwe AB) zijn 
uitgenodigd.   
 
b) Stand van zaken Omgevingswet. Mevrouw Thé meldt dat de geplande 
besluitvorming in de Eerste Kamer over de datum van inwerkingtreding is uitgesteld. Wel 
vindt eind juni overleg plaats met de Eerste Kamer. De heer van der Linden merkt op dat hij 
verwacht dat binnen de Eerste Kamer veel steun bestaat voor het aanhouden van 1 januari 
2023 als datum van inwerkingtreding. 

  
5.  Verwerking resultaat 2021 
   

Mevrouw Thé en de heer Monchen lichten het financieel resultaat over 2021 toe. Het 
resultaat was negatief (€ 0,95 mln, 1,4% van de begroting). De afgelopen tien jaar kwam het 
DCMR-resultaat altijd dicht uit op de planning (ca 1% variatie) en in die tien jaar was er één 
keer eerder een klein negatief resultaat.  De oorzaken van het resultaat in 2021 waren de 
achterblijvende declarabele uren door o.a. corona-effecten, hoger verzuim, meer 
opleidingen voor bijv Omgevingswet, en een lager gerealiseerd uurtarief. Het negatief 
resultaat kan worden opgevangen binnen de algemene reserve van DCMR.  
Het bestuur neemt kennis van de afname van het weerstandsvermogen en van het belang 
om de komende jaren te komen tot een aanvulling van de algemene reserve. Het bestuur 
geeft aan dat daarbij rekening moet worden gehouden met het belang om de geoormerkte 
gelden voor energietransitie en circulaire economie beschikbaar te houden en niet als 
zodanig kwetsbaar te maken.   
 
Besluit 
Het Algemeen bestuur stemt in met  

a) het ten laste van de Algemene reserve boeken van het negatieve financieel 
resultaat over 2021 (- € 0,95 mln);  

b) het herbestemmen van het resterende saldo van de bestemmingsreserve Personeel 
en Organisatie van k€56 naar de bestemmingsreserve Modernisering 
Bedrijfsvoering en het opheffen van de bestemmingsreserve Personeel en 
Organisatie. 

  
6. Jaarverslag en jaarrekening 2021 
  

De heer Gerritsma (PWC) geeft een toelichting op het accountantsverslag over boekjaar 
2021. De accountant geeft aan een goedkeurende verklaring bij de jaarrekening af te 
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geven. De jaarrekening geeft een getrouw en rechtmatig beeld van de bedrijfsvoering. Ten 
aanzien van het jaarverslag merkt de heer Gerritsma op, dat het verslag overeenkomt met 
de jaarrekening maar dat de inhoudelijke verslaglegging van de taakuitvoering wellicht 
bondiger kan. Ten aanzien van de rechtmatigheid bij aanbestedingen is één geval genoemd 
waarbij de aanbestedingsregels niet goed zijn gevolgd, maar deze casus was al eerder in 
de verslaglegging opgenomen. De heer Gerritsma wijst op de wijziging van regels t.a.v. 
rechtmatigheid, waarvoor nieuwe wetgeving bij de Eerste Kamer ligt. Deze wetgeving zal in 
2023 gelden en het jaar 2022 is daarbij een proefjaar. Daarnaast wijst de heer Gerritsma op 
het belang van het uitvoeren van een frauderisico-analyse. In de jaarcontrole over 2022 zal 
dit onderwerp meer aandacht krijgen.  
 
De heer Monchen geeft aan dat DCMR de aanbevelingen van de accountant oppakt, zoals 
ook beschreven in de bijgevoegde agendapost. DCMR bereidt zich voor op de wijziging van 
de regelgeving voor rechtmatigheid. Daarnaast zal DCMR het advies van de accountant 
oppakken om het inhoudelijk deel van het jaarverslag compacter te maken. In 2022 zal 
worden gestart met het voorbereiden van de frauderisico-analyse. 
 
De heer Stolk spreekt zijn waardering naar de DCMR-organisatie uit omdat in lastige 
omstandigheden de taakuitvoering is voortgezet en ook dit jaar de jaarcontrole met een 
goedkeurende verklaring wordt afgerond.  
 
Besluit 
Het Algemeen bestuur 

a) stelt het Jaarverslag en de Jaarrekening 2021 vast;  
b) neemt kennis van het accountantsverslag en de controleverklaring opgesteld door 

PWC; 
c) neemt kennis van de stand van zaken m.b.t. uitvoering van de aanbevelingen van 

de accountant.  
  
7.  Eerste Begrotingswijziging 2022 
  

Besluit 
Het Algemeen bestuur stelt de 1e begrotingswijziging DCMR 2022 vast.  

  
8.  Begroting 2023 
   

Mevrouw Thé en de heer Monchen lichten toe dat de begroting voor 2023 is opgesteld op 
basis van de budgettaire kaders die door de provincie Zuid-Holland en de gezamenlijke 
gemeenten zijn meegegeven. Van diverse gemeenteraden zijn zienswijzen op de concept-
begroting 2023 ontvangen. De hoofdlijn van deze zienswijzen is :  
 

• Vanuit de raden is er instemming met de begroting, waarbij meerdere raden een 
voorbehoud maken gelet op de gemeentelijke begrotingsbehandeling. Door een 
aantal raden is waardering uitgesproken naar DCMR voor de wijze van 
taakuitvoering en de samenwerking; 

• In meerdere zienswijzen zijn zorgen benoemd t.a.v. de financiële effecten van de 
Omgevingswet (o.a. door de overdracht van bodemtaken). Deze zorg wordt breed 
gedragen in het bestuur, en om die reden is ook bestuurlijk en via de gezamenlijke 
omgevingsdiensten bij het Rijk aandacht gevraagd voor spoedige duidelijkheid 
hierover. Ondanks aandringen heeft het ministerie nog niet gereageerd op de  
bestuurlijke signalen van provincie en gemeenten.  

• Een aantal raden wijst op de spanning die bestaat tussen de toenemende lokale 
taken en de achterblijvende middelen. Dit zorgpunt wordt in algemene zin ook 
nadrukkelijk door de koepels (IPO/VNG) benoemd. 

• In enkele zienswijzen wordt gewezen op mogelijke capaciteitsproblemen voor 
DCMR door de krappe arbeidsmarkt. Zoals alle overheidsdiensten voelt DCMR de 
krapte, en daarom wordt (ook in samenwerking met andere OD’s) ingezet op extra 
inspanningen voor werving en selectie, en intensivering van de 
arbeidsmarktcommunicatie.  

 
De heer Schoon wijst op de gemeentelijke budget-indexering van 4,8% voor 2023. Dit is een 
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fors percentage, waarbij hij ook de zorg wil uitspreken dat door toenemende kosten en 
taken de gemeentelijke financiën steeds meer onder druk komen. Daarnaast merkt de heer 
Schoon op dat het Rijk nog geen duidelijkheid heeft geboden over de financiering van 
gemeentelijke bodemtaken (apparaatskosten). De heer Stolk geeft aan dat IPO en VNG hier 
maximale druk op zetten en pleiten voor een goede financiering van de bodemtaken.   
Mevrouw van der Pol vraagt of de middelen die in het regeerakkoord zijn vrijgemaakt voor 
het VTH-stelsel hierin een verlichting kunnen betekenen. De heer Stolk antwoordt dat deze 
middelen (€ 18 mln per jaar) niet zijn bedoeld voor de directe taakuitvoering, maar zijn 
bedoeld voor de projecten ter versterking van het stelsel (zoals verbetering van 
informatievoorziening en kennisdeling). Natuurlijk zullen de omgevingsdiensten (ook DCMR) 
nauw betrokken zijn bij de stelselverbetering en waar mogelijk een beroep doen op de extra 
middelen zodat daarmee verbetertrajecten financieel kunnen worden gedekt.  
 
Besluit: 
Het Algemeen bestuur neemt kennis van de ontvangen zienswijzen en stemt in met de 
voorgestelde wijze van behandeling, zoals per zienswijze is aangegeven.   
 
Besluit: 
Het Algemeen bestuur stelt de Begroting 2023 vast. 

  
9.  Tarieven 2023 
  

De heer Monchen licht het voorliggende tariefvoorstel voor 2023 toe. In 2022 bleef het tarief 
gelijk aan het tarief van 2021. Maar door de stijgende kosten is voor 2023 een tariefstijging 
(3,3%) nodig om een kostendekkende bedrijfsvoering mogelijk te maken. De 
kostenontwikkeling van DCMR (als kennisorganisatie) wordt voornamelijk (ca 80%) bepaald 
door de ontwikkeling van loonkosten, waarbij DCMR volgend is op de provinciale Cao-
afspraken. De verwachting van de heer Monchen is dat DCMR een financieel spannend jaar 
tegemoet gaat, omdat de kostenontwikkeling een grote dynamiek kent en de huidige 
economische omstandigheden grote onzekerheden opleveren.   
 
Besluit:  
Het Algemeen bestuur: 
• Stelt de uitgangspunten en aannames voor berekening van de tarieven 2023 vast; 
• Stelt de tarieven 2023 vast (conform tabel 1 in de agendapost). 

  
10.  Voortgang programma circulaire economie en energietransitie 
   

Mevrouw Thé licht de voortgang van het programma toe. Het AB heeft in 2021 besloten om 
vanuit een eerder positief financieel resultaat een reserve te creëren voor 
duurzaamheidsopgaven. Met deze middelen (€ 2,3 mln) is een programma opgezet om bij 
te dragen aan de transitie naar een circulaire en klimaatneutrale economie. DCMR werkt 
hierbij binnen de door het AB vastgestelde kaders (zoals werken vanuit de bestaande 
kerntaken, en de rol zorgvuldig afstemmen met de participanten). In het programma wordt 
ingezet op kennisontwikkeling en kennisdeling, zorgen voor versnellen van VTH voor 
duurzame initiatieven, en het adviseren bij circulaire initiatieven. Deze onderwerpen worden 
ook in diverse coalitieakkoorden genoemd.  
De heer Stolk merkt op dat het programma direct aansluit op de actualiteit, zoals het belang 
van een snelle energietransitie en ook dilemma’s rond circulair gebruik van reststoffen, 
zoals hergebruik van oud asfalt waarbij het risico van benzeenemissies bestaat.  
De heer Kegel wijst erop dat dit programma voor 4 jaar is opgezet en gefinancierd, en dat 
tijdig in het bestuur moet worden besproken hoe deze activiteiten daarna worden ingebed in 
de bestaande taken. Voor de financiering pleit hij voor landelijke afstemming omdat deze 
thema’s voor alle omgevingsdiensten nieuwe opgaven opleveren. Het is van belang om voor 
nieuwe ontwikkelingen (transities, cyber, ed.) goed in beeld te krijgen wie welke taak heeft 
en hoe taken gefinancierd worden. In de volgende voortgangsrapportages zal aandacht 
worden gegeven aan dit financieringsvraagstuk na dit vierjarige programma.  
 
Besluit  
Het algemeen bestuur neemt kennis van de voortgang van het programma circulaire 
economie en energietransitie.   
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11.  Ontwikkelingen (ter kennisneming) 
  
De heer Stolk licht toe dat een aantal actuele landelijke ontwikkelingen relevant is voor 
omgevingsdiensten en de rol van het bestuur. Voor deze onderwerpen zijn nu geen 
bestuurlijke besluiten nodig, maar in deze AB-vergadering zullen -ter kennisneming- de 
hoofdlijnen worden geduid. De onderwerpen komen terug in de volgende 
bestuursvergaderingen. 
 
a) De versterking van het landelijke stelsel van omgevingsdiensten 
De heer Stolk en mevrouw Thé lichten de landelijke stelsel-discussie toe. In 2021 
onderzocht de Commissie Van Aartsen het stelsel van omgevingsdiensten, en concludeerde 
dat het stelsel niet goed functioneert (het stelsel is “te vrijblijvend en te gefragmenteerd”). 
De commissie kwam met 10 aanbevelingen, deze worden nu door Rijk, IPO, VNG, ODNL 
opgepakt in een Interbestuurlijk programma (IBP). De verbeterpunten gaan o.a. over 
robuustere omvang en financiering, betere VTH-informatievoorziening, onafhankelijkheid in 
VTH-uitvoering en borging van kennis. Een aantal knelpunten geldt niet voor DCMR (bijv. de 
robuuste omvang van de organisatie en meerjarige inhoudelijke afspraken). DCMR gaat aan 
de slag met bijv. kennis-versterking en verbetering van de VTH-informatievoorziening.    
Het IBP gaat in juli 2022 naar de Tweede Kamer (het AB zal hierover worden 
geïnformeerd).  
 
Besluit 
Het Algemeen bestuur neemt kennis van de stand van de landelijke discussie over de 
versterking van het VTH-stelsel. 
 
b) Doorontwikkeling omgevingsdiensten in Zuid-Holland 
Mevrouw van der Pol licht toe dat de provincie Zuid-Holland eind 2020 het initiatief nam om 
de toekomstbestendige uitvoering van VTH-taken in Zuid-Holland te verkennen. Op basis 
daarvan zijn voorstellen ontwikkeld om de samenwerking tussen de 5 Zuid-Hollandse 
omgevingsdiensten te versterken. Dat sluit aan op de landelijke stelselversterking.  
De besturen van de 5 omgevingsdiensten gaven een gezamenlijke opdracht aan de 
diensten om de samenwerking te versterken. Dat gaat om a) arbeidsmarktcommunicatie, 
behoud en ontwikkeling van kennis en expertise, en b) informatiehuishouding en 
digitalisering (waaronder de digitale vergunning). Voor deze onderwerpen geldt dat 
samenwerking meer resultaat en snelheid oplevert en voorkomt dat diensten dubbel werk 
doen. De vijf omgevingsdiensten stellen plannen op, waarin de samenwerking op de 
bovengenoemde onderwerpen concreet wordt uitgewerkt. Een bestuurlijke 
begeleidingsgroep (waarin mevrouw van der Pol namens DB/DCMR deelneemt) stuurt dit 
aan. Het AB wordt op de hoogte gehouden van de uitvoering van het plan van aanpak.   
  
Besluit 
Het Algemeen bestuur neemt kennis van de bestuurlijke opdracht en procesafspraken over 
de doorontwikkeling van de Zuid-Hollandse omgevingsdiensten.   
 
c) Wijziging Wet gemeenschappelijke regelingen 
Mevrouw Thé licht toe dat per 1 juli de Wet gemeenschappelijke regelingen (WGR) wijzigt. 
De nieuwe WGR versterkt de kaderstellende rol van gemeenteraden en provinciale staten. 
Ook beoogt de WGR om de participatiemogelijkheden van burgers en belanghebbenden bij 
de besluitvorming in gemeenschappelijke regelingen te vergroten. Dit betekent dus onder 
meer dialoog en informatie-uitwisseling over GR-taken naar de raden en staten.  
De implementatietijd van de nieuwe WGR is 2 jaar, en in DB en AB moet verkend worden 
hoe de versterkte betrokkenheid van raden en staten vorm gaat krijgen. Na ambtelijke 
voorbereiding met participanten komt dit in DB en AB aan de orde. 
 
Besluit 
Het Algemeen bestuur:  

• neemt kennis van de wijziging van de Wet gemeenschappelijke regelingen; 

• zal in de volgende AB-vergadering (december 2022) aan de hand van een DB-
voorstel bespreken hoe in samenwerking met bestuurders en raden/staten wordt 
verkend hoe de gewijzigde Wet GR wordt geïmplementeerd in de werkwijzen en 
besluitvormingsprocessen van de GR-DCMR.  
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d) Wet open overheid  
Mevrouw Thé licht toe dat per 1 mei de Wet open overheid (Woo) in werking trad (die de 
Wob vervangt). Het doel van de Woo is om overheidsinformatie beter vindbaar en 
uitwisselbaar te maken. Dit vraagt van overheden een meer actieve openbaarmaking. De 
implementatietermijn is nog niet definitief bepaald (wordt enkele jaren). Voor DCMR is dit 
relevant in de primaire taakuitvoering (zoals vergunning- en handhavingsbesluiten openbaar 
maken). DCMR zorgt ervoor dat aan de Woo wordt voldaan. Daarnaast geldt de Woo ook 
voor bestuurlijke stukken en besluiten: d.w.z. actieve openbaarheid van de begroting, 
jaarverslagen en AB-besluiten. DCMR zorgt ervoor dat ook aan deze Woo-regels wordt 
voldaan (o.a. door publicatie van de jaarstukken en AB-besluitenlijsten op de website).     
 
Besluit 
Het algemeen bestuur neemt kennis van de uitvoering van de Wet open overheid door 
DCMR Milieudienst Rijnmond.  

  
12. Besluitenlijst d.d. 9 december 2021 

 
Besluit 
Het algemeen bestuur stelt de besluitenlijst d.d. 9 december 2021 vast. 

  
12. Rondvraag en sluiting  
  

De heer Schoon wenst zijn nieuwe collega’s in het Algemeen bestuur succes. De heer 
Schoon geeft aan dat hij positieve ervaring heeft met de samenwerking met DCMR. Over de 
werkplanuitvoering worden heldere afspraken gemaakt en samen met DCMR wordt de 
gemeenteraad door het college op een goede manier geïnformeerd over de taakuitvoering 
voor Brielle. Zijn ervaring is dat bij actuele vraagstukken (zoals recent de toepassing van 
thermisch gereinigde grond en de locatie van windmolens) altijd een beroep kan worden 
gedaan op de expertise van DCMR.  
De heer Kegel ziet deze vergadering als een positieve start van zijn AB-deelname. In het 
verlengde van de verwijzing van de heer Schoon naar de problematiek van windmolen-
locaties, wijst hij op positieve ervaringen die hij recent had met de discussie over twee 
windmolens op land, waarbij bewoners de mogelijkheid werd geboden om te investeren in 
de molens. Dit heeft bijgedragen aan goede afspraken en overeenstemming over de locatie. 
De heer Muis merkt op dat hij elders ook betrokken was bij locatiediscussies voor 
windmolens, en dat ook bij de Omgevingsdienst Zuid-Holland-Zuid ervaring is opgebouwd 
met deze complexe discussies. De heer Markwat sluit hierop aan en meldt dat op Goeree-
Overflakkee inmiddels besluitvorming is afgerond voor de plaatsing van 60 molens.  
De heer Polder onderstreept het belang van aandacht voor duurzaamheid, circulariteit en 
biodiversiteit. Hij wijst daarbij op de heldere basisgegevens die hierover in de Staat van de 
Rijnmond (website) zijn opgenomen.   
De heer Schop en mevrouw van der Pol verwelkomen de nieuwe collega’s in het Algemeen 
bestuur. Mevrouw van der Pol geeft aan dat zij als DB-lid graag eventuele vragen over DB-
deelname beantwoordt. Daarnaast onderstreept zij het belang van gemeentelijke 
samenwerking op het gebied van havenontwikkeling, geluid en woningbouw. Gelet op de 
gemeentelijke belangen in dit vraagstuk is goede afstemming en samenwerking belangrijk.  
 
De voorzitter dankt de aanwezigen voor de aanwezigheid en positieve bijdragen, en sluit de 
vergadering.  

  
 
 
 
 
 
 

Aldus vastgesteld in de vergadering van het AB d.d. 8 december 2022 
 
 
De voorzitter:      De secretaris:  
 
 
 
 
 
Dhr. M. Stolk     Mevr. R.M. Thé 


